

سنة ثالثة قانون خاص :

الدرس الاول: العقود الخاصة العقود الخاصة في القانون الجزائري

Third Year Special Law:

Lesson One: Private Contracts Private Contracts in Algerian Law:

Definition of Contract:

A contract is a legal agreement between two parties creating rights and obligations.

Types of Contracts: Private contracts include several types such as sale, purchase, gift, and others.

Sale Contract: Involves the transfer of ownership of an item for a monetary price, requiring delivery, payment, and consent.

Purchase Contract: Creates an obligation on the seller to deliver a specific item and on the buyer to pay the price.

Gift Contract: Creates an obligation on the donor to transfer ownership of an item without financial consideration.

Contract Conditions: The contract must be valid, legal, enforceable, and specific in its subject matter.

Execution and Performance: Parties must fulfill their obligations, and in case of breach, the other party can claim compensation.

Cancellation and Dissolution: The contract can be canceled in case of non-performance or mutual agreement between the parties.

Relevant Laws: Private contracts in Algerian law are regulated by provisions outlined in Executive Decree No. 74-26 dated March 9, 1974.

Legal Consultation: Seeking advice from a lawyer or legal expert is always recommended to ensure compliance with laws and avoid legal issues.

This is a summary of private contracts in Algerian law, covering key concepts and essential points to understand the legal framework of contracts.

تعريف العقد:

العقد هو اتفاق قانوني بين طرفين ينشئ حقوقاً وواجبات.

أنواع العقود:

تشمل العقود الخاصة عدة أنواع مثل عقد البيع، الشراء، الهبة، وعقود أخرى.

عقد البيع: يتعلق بنقل ملكية الشيء مقابل ثمن مالي. يتطلب التسليم والتمن والرضا.

عقد الشراء: ينشئ التزاماً على البائع بتسليم شيء معين، وعلى المشتري بدفع الثمن.

عقد الهبة: ينشئ التزاماً على الهبوب بتحويل ملكية شيء دون مقابل مالي.

شروط العقد: يجب أن يكون العقد صحيحاً وقانونياً وقابلاً للتنفيذ ومعيناً في موضوعه.

التنفيذ والتأديب: يجب على الأطراف تنفيذ التزاماتهما، وفي حالة الإخلال يمكن مطالبة الطرف الآخر

بالتعويض.

الإلغاء والتفكيك: يمكن إلغاء العقد في حالة عدم الأداء أو التنازل المتبادل بين الأطراف.

القوانين ذات الصلة: يتم تنظيم العقود الخاصة في القانون الجزائري بموجب الأحكام المنصوص عليها

في المرسوم التنفيذي رقم 74-26 المؤرخ في 9 مارس 1974.

الاستشارة القانونية: يُنصح دائماً بالاستعانة بمحام أو خبير قانوني لضمان الامتثال للقوانين وتجنب

المشاكل القانونية.

هذا ملخص للعقود الخاصة في القانون الجزائري، يشمل المفاهيم الرئيسية والنقاط الأساسية لتفهم

الإطار القانوني للعقود.

contract : عقد

Sale : بيع

Purchase : شراء

Gift : هبة

Contract Conditions : شروط العقد

Execution and Discipline : التنفيذ والتأديب

Cancellation of Contract : إلغاء العقد

Algerian Law on Private Contracts : القانون الجزائري للعقود الخاصة

Legal Consultation : الاستشارة القانونية

Transfer of Ownership : تحويل الملكية

Sale Price : ثمن المبيعات

Parties in the Contract : الطرفين في العقد

Parties' Obligations : واجبات الأطراف

Parties' Rights : حقوق الأطراف

Delivery : التسليم

Price : الثمن

Specific Subject Matter : تحديد الموضوع

Enforcement of Justice : العدالة التنفيذية

Dissolution of Contract : تفكيك العقد

Amicable Settlement : التسوية الودية